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سردار قریشی: هدف ورزش زورخانه ای 
خدمت به مردم است

ســردار سید قاسم قریشی، جانشین ســازمــان بسیج 
مستضعفین طی سخنانی در مراسم افتتاحیه مسابقات 
کشور  بسیج  پــهــلــوانــی  کشتی  و  زورخـــانـــه ای  ورزش 
گفت:»برگزاری مسابقات قهرمانی کشور در بخش ورزش 
زورخانه ای و کشتی پهلوانی اقدام ارزشمندی بود که از 
سوی سازمان بسیج ورزش صورت گرفت که جای تقدیر 
و تشکر دارد. توجه به ورزش زورخانه و آمادگی  جسمانی 
همیشه مــورد تأکید رهبری قــرار داشته و ایــن رشته با 
فرهنگ ایرانی، اعتقادات دینی و ملی ما در آمیخته است.«
او ادامه داد:»روح سالم همیشه در بدن سالم قرار دارد و 
هدف این ورزش، جوانمردی و کمک به نیازمندان و خدمت 
به مردم است. ورزش زورخانه ای و کشتی پهلوانی به لحاظ 
بعُد تاریخی و ملی از اهمیت ویژه ای برخوردار است. اشعار، 
ــزار و حرکات ورزشــی همه دارای پیام های  موسیقی و اب
انسانی معنوی است.« قریشی با اشاره به اینکه آداب و سنت 
ورزش زورخانه با تأسی از فرهنگ جوانمردی و برگرفته از 
مقام شامخ امیرالمؤمنین)ع( صورت گرفته، یادآور شد:» از 
۱۴۰۰ سال پیش، همیشه در دین ما به ورزش زورخانه توجه 
شده، چرا که زورخانه ها پس از مساجد جایگاه خاصی را 
میان مردم داشته اند. مهم ترین بعُد ورزش زورخانه کمک 
به نیازمندان و ترویج فرهنگ پهلوانی و جوانمردی بود که 
برگزاری جشن گلریزان نمونه بارز رفع مشکلات مردم بود.«
او عنوان کرد:»اگر در بحث دفاع مقدس به خود می بالیم 
که جوانان ما دشمنان شرقی و غربی و دشمنان بدخواه 
کشور را شکست دادند، این به خاطر روحیه دینی، آمادگی 
جسمانی و عشق و علاقه به مولا امیرالمؤمنین علی)ع( 
بود که باعث شد آنها با جان و دل از تمامیت خاک این 

کشور دفاع کنند.«
 

افتتاح حساب ویژه برای ۳۷ مدال آور
وزارت ورزش و جوانان حساب ویژه ای برای واریز پاداش 
مـــدال آوران المپیک و پارالمپیک پاریس افتتاح کرد. 
ورزشکاران المپیکی و پارالمپیکی بعد از پاداش پای سکو، 
پاداشی هم طبق آیین نامه تجلیل از قهرمانان از وزارت 

ورزش و جوانان می گیرند. هرچند زمان پرداخت 
ــاداش مشخص نیست امــا وزارت ورزش و  ایــن پ

جوانان در حال انجام اقدامات لازم برای برگزاری مراسم 
ویژه است تا حواله پاداش مصوب برای مدال آوران پاریس 

را به آنها بدهد.

 
تیم ملی فوتبال هفت نفره ایران با نمایشی درخشان و 
شکست دادن تمامی حریفان خود، به مقام قهرمانی 
جام جهانی فوتبال هفت نفره که از 1۹ آبان در اسپانیا 
بــرگــزار شــد، دســت یــافــت. ملی پوشان کشورمان با 

مربیگری علیرضا طارمی در گروه مرگ این رقابت ها، 
با تیم های قدرتمندی چون ونزوئلا، آلمان و ایرلند 
جنوبی همگروه بودند. با این حــال، تمامی حریفان 
خود را شکست داده و به عنوان تیم اول گروه به مرحله 
حذفی صعود کردند. در مراحل حذفی، تیم ملی ایران 
با غلبه بر تیم های امریکا و برزیل، خود را به فینال رساند 
و در دیدار نهایی هم با نتیجه سه بر صفر تیم اوکراین را 
شکست داده و برای اولین بار در تاریخ، جام قهرمانی 
این رقابت ها را بالای سر بردند.  وحید نواب و حسین تیزبر 
دو بازیکن تیم فوتبال هفت نفره در گفت وگو با »ایران« 
دربــاره این قهرمانی و آینده این تیم صحبت کرده اند.

مسعود پزشکیان در پیامی، قهرمانی 
تیم ملی فوتبال هفت نفره کشورمان 
در رقــابــت هــای جــام جهانی ۲۰۲۴ 

بارسلون اسپانیا را تبریک گفت.
آمــده  جمهور  رئیس  پیام  متن  در 

است:
بسم الله الرحمن الرحیم

فرزندان افتخارآفرین تیم ملی هفت 
نفره فوتبال

جوانان  شما  مقتدرانه  قهرمانی 
عزیز میهن اسلامی در رقابت های 
ــون  ــل ــارس ۲۰۲۴ ب ــی  ــان ــه ــام ج ــ ج
عزم  خــودبــاوری،  بیانگر  اسپانیا، 
قله های  فــتــح  در  راســـخ  اراده  و 
ــود. اینجانب  ــرای ایــران ب افتخار ب
با مسرت، این پیروزی ارزشمند را 
ــت ایــران  ــدوس ــاد ملت ورزش بــه آح
و  تلاش ها  از  و  می گویم  تبریک 
زحمات ارزنده شما ورزشکاران، 
مربیان، کادر فنی و فدراسیون 
ورزش های جانبازان و توانیابان 
انتظار  سپاسگزارم.  صمیمانه 
می رود با برنامه ریزی های لازم و 
حمایت های بیشتر مسئولان ورزشی 
کشورمان از این تیم مستعد، شاهد 
ــش آنـــان در دیگر  ــش ــداوم درخ ــ ت

میادین ورزشی باشیم.

ورزش ایران

نگاه مان به طلای پارالمپیک است
گفت و گوی »ایران« با ستاره های تیم فوتبال هفت نفره پس از قهرمانی در جام جهانی

خیلی امیدوارم با تیم قهرمان بدرخشم

دوره  ســه  کماندارطلایی  نعمتی  ــرا  زه
پـــارالـــمـــپـــیـــک، ســـرمـــربـــی تــیــم ملی 
خداحافظی  بــا  او  ــد.  ش پاراتیروکمان 
ــدا از دنـــیـــای قــهــرمــانــی،  ــ بـــی ســـرو ص

ــرای بازی های  حــالا پــاراکــمــانــداران را ب
پارالمپیک  و  ناگویا   2026 پاراآسیایی 
2028 لس آنجلس آمــاده می کند. زهرا 
نعمتی با اینکه می داند کار سختی دارد، 
اما خیلی به موفقیت در این راه امیدوار 
اســت: »کــار با تیم پاراتیروکمان خیلی 
سخت است، چه وقتی کهتری سرمربی 
بــود و چه حــالا که من هستم. امــا تیم 
همیشه موفق بوده و حتی با میلاد وزیری 
گرفته  خوبی  خیلی  موفقیت های  هم 
است. در اصل تیم قهرمان به من رسیده 
و کار با تیم قهرمان ریسک و سختی های 
خودش را دارد، اما من خیلی امیدوارم 
تا با بهترین شرایط با کمک کمیته ملی 
پارالمپیک و فــدراســیــون جــانــبــازان و 

توانیابان این رشته بدرخشد.«
پاراتیروکمان  ملی  تیم  جدید  سرمربی 
معتقد است، همه دلگرمی اش برای کار، 
تقاضای ملی پوشان برای کار با اوست: 
»شک نکنید من کار خیلی سختی دارم 
مسیر  ایــن  در  قهرمانان  از  خیلی  ولــی 
هم  شکست  با  شاید  گذاشته اند.  قدم 
ــا چیزی کــه مرا  ــده باشند ام مــواجــه ش
ملی پوشان  خــواســت  می کند،  دلــگــرم 
برای کار با من  و البته تمایل مسئولان 
بــرای  پارالمپیک  کمیته  و  فــدراســیــون 

همکاری با من است.«
ــرده،  ــروز شـــروع ک او کــه کـــارش را از دیـ
ــارم را از دیــروز شروع  می گوید: »مــن ک
ــا شروع  کــردم. قــرار است دی ماه اردوه

شــود. البته اولین مسابقه آزاد کشوری 
ــزار مــی شــود و مــا با  ــرگ ــاه ب 1۳و14 دی م
انتخاب بهترین ها کار را شروع می کنیم. 
ــم شــایــســتــه هــا و  ــی ــواه ــی خ ــع م ــ در واق
بهترین ها از نظر رکورد و استایل را به اردو 
تا برای قهرمانی پاراآسیا و  دعوت کنیم 
پاراجهانی در خــرداد و شهریورماه سال 
آینده آماده شوند. هر چند هدف اصلی ما 
اول بازی های پاراآسیایی 2026 ناگویا و 
بعد پارالمپیک 2028 لس آنجلس است.«
نعمتی خوشحال است زیرا این بار قرار 
»وقتی  کند:  کمک  قهرمانان  به  اســت 
ــا صــلاحــدیــد  ــازان ب ــب ــان ــون ج ــی ــدراس ف
ملی  کمیته  و  ورزش  وزارت  مسئولان 
پارالمپیک به من پیشنهاد سرمربیگری 

ــد، خوشحال شدم که  تیم ملی را دادن
کنم؛  خدمت  پست  این  در  می خواهم 
ــه دیــگــر نــمــی خــواهــم در دنیای  چــرا ک
قهرمانی باشم و می خواهم تجربیاتم را 
حال  هر  به  کنم.  منتقل  کمانداران  به 
من فرزند این خانواده هستم و از پول 
چنین  تا  شده  هزینه  برایم  بیت المال 

روزی تجربیاتم را به بقیه منتقل کنم.«
سرمربی تیم ملی پاراتیروکمان درباره 
کمیته  رئــیــس  ــز  ــون ــارس پ ــدرو  ــ ان تشکر 
بــیــن الــمــلــلــی پــارالــمــپــیــک مــی گــویــد: 
»باعث افتخارم بود که پارسونز مرا جزو 
ورزشکاران تأثیرگذار جهان خطاب کرد 
و از من تشکر کرده بود. این مسأله خیلی 

برایم باارزش بود.«

زهرا نعمتی بعد از سرمربیگری تیم ملی پاراتیروکمان

مهری رنجبر
خبرنگار

گپ

 تبریک رئیس جمهور
به تیم فوتبال هفت نفره 

نواب: تمجیدها نشان دهنده قدرت تیم ملی است تیزبر: رقبا اراده ما را ندارند
وحید نواب، دروازه بان تیم فوتبال هفت نفره کشورمان 
که در این مسابقات هیچ گلی دریافت نکرد نیز چنین 
صحبت کرد: »قهرمانی مقتدرانه تیم ملی در جام 
جهانی بسیار لذت بخش بود. قهرمانی با ۲۱ گل 
زده و بدون گل خورده بسیار ارزشمند بود. بچه ها 
زحمات بسیار زیادی کشیدند و در اردوها تمرینات 
خوبی را پشت سر گذاشتیم.  در این دوره از مسابقات ۱5 
تیم حضور داشتند که تمام مربیان حاضر در مسابقات 
از تیم ملی تمجید کردند.« او ادامه داد: »علاوه بر این، 
گزارشگران و خبرنگاران اسپانیایی هم از تیم ملی 
تمجید کردند و این تمجیدها نشان دهنده قدرت فوتبال 
هفت نفره ایران است. امیدمان بازگشت این رشته به 
پارالمپیک است که البته احتمال بازگشت این رشته 
زیاد است. سال گذشته در ملبورن استرالیا قهرمان 

ــرای  آســیــا شــدیــم و امــســال هــم ب
نخستین بار به قهرمانی جهان 

یک  تنها  یافتیم،  دســت 
پارالمپیک  قهرمانی 

ویــتــریــن  در  را 
افتخارات مان 
ــم که  ــ ــم داری ک
مطمئن هستم 
بــه ایــن عنوان 
هـــم خــواهــیــم 

رسید. درخواست من از مسئولان این است 
که نگاه ویژه تری به این رشته داشته باشند تا 
بچه ها با خیال آسوده تمرکزشان به تیم ملی 

باشد.«

فوتبال  تیم  گلزن  بازیکنان  از  یکی  تیزبر،  حسین 
هفت نفره کشورمان درخصوص قهرمانی این تیم گفت: 
»بازیکنان تیم ملی یک سال در تمرین بودند و در این 
مدت زحمات زیادی کشیدند. تیم ما با کمترین امکانات 
در این مسابقات حضور یافت و بهترین نتیجه را کسب 
کــرد. ما تیم های خوبی را شکست دادیــم و در فینال 
نیز برابر اوکراین به پیروزی رسیدیم. رقبای ما امکانات 
بسیار خوبی دارند، اما اراده ما را ندارند. اراده ما بسیار 
بالا بود و تمرینات سختی را زیرنظر کادر فنی انجام دادیم 
و امیدوارم که این مدال آوری های فوتبال 7 نفره ایران 

ادامه یابد.«
او درباره شرایط این رشته چنین توضیح داد: »بعد از سال 
۲۰۱6، فوتبال هفت نفره از مسابقات پارالمپیک خارج شد 

و ورزش دیگری جایگزین آن شد، اما کمیته 
فوتبال هفت نفره دنیا، به دنبال این است 

که این رشته دوبــاره به رشته های 
المپیکی اضافه شــود. اگر این 
ــازی هــای  ــه ب ــدداً ب ــج ورزش م

المپیک بازگردد، مطمئن باشید 
که می توانیم مــدال پارالمپیک را هم 
کسب کنیم و با نمایشی که در مسابقات 
جام جهانی داشتیم و درایــت مدیران 
قهرمانی  که  باشید  مطمئن  انجمن، 
پارالمپیک بسیار نزدیک خواهد بود، چرا 
که ایران جزو تیم های صاحب سبک در 
این رشته است و نشان داده حرف های 

زیادی برای گفتن دارد.«


